
Protokół Nr 41/2014 
z posiedzenia XLI Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  29 sierpnia  2014 roku 
 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 10.01. 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XL posiedzenia Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
6. Ocena funkcjonowania Ośrodków Zdrowia na terenie gminy. 
7. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia roku 

szkolnego 2014-2015. 
8. Ocena wykonania budżetu gminy  za I półrocze 2014 r.  
9. Informacja z realizacji zadań w zakresie gospodarki nieczystościami. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na  

2014 r. .    
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Obryte. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat  za korzystanie           

z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu prowadzonym 
przez gminę Obryte oraz warunków zwolnienia z tych opłat. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad. 

 
 
Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 

Otwarcia posiedzenia XLI Sesji Rady Gminy dokonał Pan Krzysztof  Oleksa  –  
Przewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
Następnie Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 
15 radnych obecnych jest 15, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 
Listy obecności radnych oraz  osób zaproszonych  stanowią załączniki do protokołu. 
 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

P.Przew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie uwag 
lub zmian do proponowanego porządku obrad . 
P.Wójt – proszę o wprowadzenie po pkt 13  jako punkt 14 : Podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości Zambski Kościelne na lata 2010-2017 
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zatwierdzonego uchwałą Rady Gminy Obryte Nr XXXIX/250/2014 z dnia 17 
czerwca 2014 r. – trzeba rozszerzyć opis cmentarza, zebranie wiejskie w tej sprawie  
się odbyło 27 sierpnia . Po sesji , jak uchwała zostanie podjęta , ksiądz proboszcz 
zawiezie dokumenty wraz z wyjaśnieniem do Warszawy, żeby ubiegać się o 
dofinansowanie. 
 
Za przyjęciem porządku obrad ze zmianą zgłoszoną przez Pana Wójta  głosowało 15 
radnych (100% obecnych). 
 
Porządek obrad wraz ze zmianą zgłoszoną przez Wójta Gminy  został przyjęty. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z  XL posiedzenia Sesji. 
 
P.Przew.RG – protokół z XL posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem protokołu z  XL  posiedzenia Sesji  głosowało 15 radnych(100% 
obecnych) . 
 
Protokół z XL posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG – powstająca w wielkich bólach droga do Psar Nowin została 
zakończona. Pozostał tylko odbiór, droga jest bardzo dobrze wykonana.  Dziękuję 
Panu Wójtowi , który się bardzo zaangażował.  Dziękuję wszystkim radnym, którzy 
zawsze byli za budową tej drogi, pracownikom Urzędu dziękuję i jednocześnie 
chciałem zaprosić wszystkich na otwarcie tej drogi, które odbędzie się 7 września 
2014 roku.  
Następnie P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Łach – kiedy będzie poprawiona droga na Mokrus. Już kilka razy proszę o 
naprawę tej drogi. 
P.Łojek – na drodze Gródek-Cygany trzeba naprawić dziury w asfalcie oraz na drogi 
piaskowe, żeby równiarka poszła. 
P.Chmiel – chodnik powiatowy w Zambskach został naprawiony, ale tylko do 
pierwszego deszczu i będzie to samo, co było. Grozi to zawaleniem, proszę jeszcze 
raz to zgłosić. 
P.Kruszewska – sołtys wsi Ciółkowo Małe – czy będzie oświetlenie uliczne koło 
drogi i trzeba naprawić mostek między Ciółkowem Małym a Ciółkowem 
Rządowym,  ponieważ się zarywa. 
 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy.  
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Wójt – przedstawię sprawozdanie z działalności za okres od 17 czerwca 2014 r.  do 
dnia dzisiejszego. Zmian kadrowych w tym czasie nie było , większość pracowników 
korzystało z urlopów wypoczynkowych w tym okresie. W dniu 23 lipca odbyła się 
sesja nadzwyczajna , która obejmowała tylko dwa punkty , więc sołtysi nie byli 
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proszeni na tą sesję. Przedstawię teraz jak wygląda sprawa inwestycji na terenie 
gminy : 
1) Droga do Psar Nowin jest zakończona, prawdopodobnie dzisiaj będzie zgłoszona 
do odbioru. Zadanie jest wykonane bardzo dobrze. Koszt zadania 364.000 zł. 
2) sala gimnastyczna w Obrytem –inwestycja w trakcie realizacji,  zakończenie 
inwestycji jest planowane na kwiecień 2015 r. . Druga transza będzie płacona w II 
półroczu i jest dość wysoka, bo 800.000 zł. 
3) 9 lipca odbył się przetarg na remont świetlicy w Gródku, zadanie w trakcie 
realizacji, termin wykonania do 19 września. Przyspieszyliśmy, żeby zdążyć złożyć 
wniosek o dofinansowanie a na rozliczenie czeka się 3miesiące. Chcemy, żeby jeszcze 
to dofinansowanie w tym roku wpłynęło. Wykonawcą tej inwestycji jest firma z 
naszej gminy, zaawansowanie robót jest dość duże. 
4) trwa budowa chodnika w Zambskach Kościelnych , pierwotnie było trochę mniej, 
doszły jeszcze wjazdy to będzie ok. 500 m2 chodnika, 
5) wprowadziliśmy jeszcze w tym roku zadanie : Remont świetlicy w Ciółkowie 
Rządowym, ponieważ wystąpiliśmy z wnioskiem o dofinansowanie i ten wniosek 
przeszedł, ale realizacja tego zadania musi być do końca grudnia tego roku. 
Około 60.000 zł dofinansowania będzie na to zadanie. 
6) będziemy jeszcze chcieli wykonać oświetlenie uliczne w Zambskach Kościelnych 
(4 lampy ) przy zjeździe na drogę do działek letniskowych oraz oświetlenie uliczne 
w Ciółkowie na tym łuku, do końca września ma być wykonane. 
7) w trakcie realizacji jest montaż 3 przystanków w Sokołowie , Gostkowie i 
Kalinowie. 
8) Trwa naprawa koparko-ładowarki gminnej, robimy kapitalny remont silnika, 
koszt ok. 5000 zł.  
9) Odbył się przetarg na dowóz dzieci, 3 oferty wpłynęły. Wygrała firma Pana 
Wóltańskiego za kwotę 156.000 zł rocznie  tj 7.800 zł miesięcznie czyli taniej niż w 
ubiegłych latach. 
Odbyło się kilka uroczystości na terenie gminy : Wianki w Zambskach Kościelnych, 
uroczystości związane z 151 rocznicą Powstania Styczniowego w Sokołowie 
Włościańskim oraz dożynki gminne w Obrytem. 
Otrzymaliśmy dofinansowanie na zakup podręczników dla klas pierwszych, plecaki 
przekazał Caritas, natomiast przybory szkolne pozyskaliśmy od sponsorów. 
P.Wiśniewski – proszę o 1 lampę na „Zamoście”jak się jedzie na Zambski Stare, 
przewód tam jest. 
P.Wójt – podjedziemy i zobaczymy. Zostało zakończone i rozliczone oświetlenie 
uliczne we wsi Obryte-Pępkowo. 
P.Smyk – czy prowizorium budżetowe na 2015 r. będzie jeszcze pan Wójt ustalał. 
Czy można już składać wnioski o inwestycje. 
P.Wójt – my będziemy ustalać. W miesiącu wrześniu w każdej wsi odbywać się będą 
zebrania w sprawie funduszu sołeckiego na przyszły rok, więc będziemy rozmawiać 
o potrzebach dot. każdej wsi na tych zebraniach. 
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Ad.6. Ocena funkcjonowania Ośrodków Zdrowia na terenie gminy. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Sekretarz – na terenie naszej gminy działają dwa niepubliczne zakłady opieki 
zdrowotnej : DAR-MED i ESKULAP , zawiadomienia o sesji zostały przekazane do 
obu ośrodków. Pani dr Kucypera złożyła informację pisemną o działalności   
Ośrodka , natomiast drugi ośrodek takiej informacji nie złożył. Na sesji jest obecna 
Pani dr Kucypera, więc sama nam przedstawi informację z działalności Ośrodka. 
P.Kucypera – jestem przedstawicielem NZOZ „ESKULAP” . Powiem o nowościach, 
jakie zostały wprowadzone w działalności ośrodka. Dla wszystkich chorych na 
cukrzycę zapewniamy bezpłatne glukometry zarówno dla tych , co już mieli 
glukometry wcześniej i dla tych co w ogóle nie mają. Jeśli macie Państwo w rodzinie 
chorych na cukrzycę, to zapraszam po te glukometry. Od 17 marca zostały 
wprowadzone zapisy do lekarza na konkretną godzinę, nie ma już kolejek, każdy 
pacjent przychodzi na swoją godzinę. Pacjenci są z tego bardzo zadowoleni. 
Spotkałam się jeszcze ,zwłaszcza ze strony panów, z pytaniem o położną. Położne 
kierowane są do pań w wieku rozrodczym lub do tych, które urodziły dziecko. Ta 
opieka obejmuje kobiety w ciąży, kobiety w okresie połogu oraz noworodki i 
niemowlęcia do pierwszego roku życia. Niech panowie się nie dziwią, że nie spotkali 
położnej, bo one opiekują się kobietami. 
P.Przew.RG- czy są jakieś pytania do Pani doktor. 
Pytań nie zgłoszono. 
P-Kucypera- jeżeli chodzi o potrzeby – to Sanepid bardzo naciska o wykonanie 
chodnika, schody jeszcze mogą być, kontrola będzie w tym zakresie  i znowu będzie 
zalecenie. 
P.Przew.RG – wszyscy widzimy jak ten chodnik wygląda, może wspólnymi siłami 
uda nam się zrealizować to zadanie. 
 
Uwag do pracy Ośrodka Zdrowia prowadzonego przez NZOZ „ESKULAP” nie 
zgłoszono. 
 
Ad.7. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia roku 
szkolnego 2014-2015. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Sekretarz – taka informacja została przedstawiona na posiedzeniu Komisji Oświaty 
i dostarczona w formie pisemnej członkom tej Komisji.  
Następnie P.Sekretarz przedstawił informację o przygotowaniu placówek 
oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego 2014-2015, która stanowi załącznik do 
protokołu. 
Uwag ani pytań nie wniesiono. 
 
Ad.8. Ocena wykonania budżetu gminy  za I półrocze 2014 r.  
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Skarbnik - na dzień  30 czerwca 2014 roku  budżet Gminy Obryte wynosił: 
Dochody- 16.117.744,73  zł, w tym: 
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-dochody bieżące -  14.226.844,25  zł,  
-dochody majątkowe - 1.890.900,48 zł,  
Wydatki bieżące - 13.598.342,87 zł, 
Wydatki majątkowe -   2.797.985,48 zł. 
Wykonanie budżetu Gminy Obryte na dzień 30 czerwca 2014 r. przedstawia się 
następująco: 
Dochody w wysokości – 8.324.943,58 zł, co stanowi 51,65 % planu budżetu,w tym: 
-dochody bieżące – 7.688.191,58 zł, co stanowi  54,04% planu, 
-dochody majątkowe – 636.752,00 zł, co stanowi 33,67%planu, 
Wydatki bieżące w wysokości – 6.634.076,84 zł, co stanowi 48,79% planu, 
  
Wydatki majątkowe w wysokości – 157.074,30 zł, co stanowi 5,61 % planu, 
 
 Planowany deficyt budżetu – 278.583,62 zł . 
 
Realizacja przychodów i rozchodów Budżetu Gminy Obryte przedstawia się 
następująco: 
Plan przychodów wynosi:   378.583,62  zł, 
- w tym:  278.583,62 zł  na pokrycie planowanego deficytu budżetu, 
     100.000,00 zł na wykup obligacji komunalnych wyemitowanych w latach 
ubiegłych. 
 
Zadłużenie Gminy na dzień  30.06.2014 roku  wynosi: 4.490.000,00 zł, w tym: 
- obligacje komunalne – 4.490.000,00 zł 
Zobowiązania na dzień 30 czerwca 2014 r. wyniosły: 206.445,92 zł. Są to 
zobowiązania, których termin płatności przypada na II półrocze bieżącego roku. 
Ww. zobowiązania nie są zobowiązaniami wymagalnymi.   
Na obsługę długu publicznego wydatkowano 100.144,70 zł, co stanowi  1,47 % 
wykonanych wydatków ogółem. 
Na dzień 30 czerwca 2014 roku nie udzielono poręczeń i gwarancji. 
Należności wymagalne stanowią kwotę 473.031,28 zł – są to zaległości podatkowe, z 
tytułu opłat za wodę i kanalizację, opłaty za gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi, zaległości z tytułu czynszów mieszkalnych, użytkowych, centralnego 
ogrzewania oraz należności alimentacyjne,  
 
Dochody własne zostały wykonane w kwocie : 2.594.720,22 zł. 
Na dochody własne składają się: 
- dochody z podatków i opłat –921.334,42 zł, 
- odsetki od nieterminowych wpłat podatków i opłat- 3.331,64 zł,  
- Wpływy ze sprzedaży składników majątkowych – 1.133,00 zł; 
- Wpływy z najmu składników majątkowych oraz zwroty za c.o. – 46.187,48 zł; 
- Dochody z tytułu czynszu dzierżawnego obwodów łowieckich – 3.352,69 zł; 
- Dochody pochodzące z opłat za wodę i kanalizację – 231.487,79 zł; 
- Środki pozyskane na dofinansowanie zadań inwestycyjnych -635.619,00 zł; 
- Pozostałe dochody- 82.598,29 zł. 
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Udziały w podatkach dochodowych stanowiących dochód budżetu państwa                         
w tym: 
- w podatku dochodowym od osób fizycznych -668.743,00 zł, 
- w podatku dochodowym od osób prawnych –      932,91 zł. 
 
Subwencje zostały wykonane w kwocie: 4.209.646,00 zł,  
Wykonanie dotacji celowych w kwocie: 1.520.577,36 zł. 
 
Zaplanowane gminne wydatki budżetowe zostały wykonane w wysokości: 
6.791.151,14 zł,                                     
Wydatki inwestycyjne Gminy Obryte w I półroczu 2014 r. zaplanowano na:  
1)Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę sieci kanalizacyjnej wraz z 
przepompowniami ścieków w miejscowościach Zambski Kościelne i Zambski Stare, 
plan 60.000,00 zł; poniesiono wydatki w kwocie: 337,50 zł. 
2) Remont budynku świetlicy wiejskiej w Gródku Rządowym, plan 96.958,00 zł; 
3) Budowa promu do przeprawy przez rzekę Narew do terenów rolnych, plan 
40.000,00 zł; poniesiono wydatki w kwocie:36.918,57 zł; 
4) Przebudowa drogi gminnej dojazdowej do miejscowości Psary – Nowiny, plan   
379.500,00 zł; wykonanie: 7.842,99zł – na aktualizację kosztorysu oraz wykup gruntu 
pod przebudowę drogi;  
5) Przebudowa drogi gminnej Ciółkowo Rządowe – Ulaski – Sokołowo Parcele, plan 
627.849,00 zł; wykonanie: 615,00 zł – aktualizacja kosztorysu; 
6) Zakup i montaż przystanków w miejscowościach: Gostkowo, Kalinowo, Sokołowo 
Włościańskie, plan  po 5.000,00 zł na każdy przystanek; 
7) Urządzenie placu zabaw dla dzieci wraz z ogrodzeniem w miejscowości Obryte, 
plan 53.328,48 zł; poniesione wydatki: 5.965,50 zł; 
8) Rozbudowa parkingu przed budynkiem Urzędu Gminy, plan 10.000,00 zł; zadanie 
zrealizowane w całości, wykonanie: 6.381,76 zł; 
9) Zakup sprzętu ratowniczego dla jednostki OSP w Obrytem, plan 10.000,00 zł, 
planowany zakup w II półroczu br.; 
10) Remont oświetlenia ulicznego w miejscowości Obryte, plan 8.000,00 zł. 
11) Budowa Sali Gimnastycznej przy Zespole Placówek Oświatowych w Obrytem. 
Zadanie umieszczone w przedsięwzięciach wieloletnich - środki zaplanowane na rok 
2014 – 1.497.350,00  zł. Pomoc z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej ogółem: 
1.500.000,00 zł, w tym na 2014 rok w kwocie: 300.000,00 zł. Na dzień 30 czerwca 
poniesiono wydatki w kwocie: 99.012,98 zł. 
Wydatki majątkowe zrealizowano w wysokości: 157.074,30 zł. 
Uwag ani pytań do informacji nie zgłoszono. 
 
Ad.9. Informacja z realizacji zadań w zakresie gospodarki nieczystościami. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Dyga T. - gospodarkę nieczystościami można podzielić na dwie zasadnicze 
kategorie : 
- odpady stałe czyli komunalne, 
- odpady ciekłe czyli ścieki. 
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Już ponad rok tj. od 1 lipca 2013 roku funkcjonuje nowy system odbioru odpadów 
komunalnych od mieszkańców stale zamieszkałych. 
Odpady stałe zarówno zmieszane jak i segregowane są odbierane 1 raz w miesiącu tj. 
w 3 wtorek każdego miesiąca ,  a trzy razy w roku są zbierane odpady 
wielkogabarytowe tj. w marcu, sierpniu i listopadzie. 
Odbiór odpadów prowadzi firma MPK Ostrołęka , z którą jest zawarta umowa na 2 
lata tj. do 30 czerwca 2015 roku za kwotę 18.900 zł miesięczne. 
W ramach umowy firma ta zapewnia pojemniki oraz worki na odpady segregowane. 
Opłaty za odpady od gospodarstw domowych są wnoszone co miesiąc do 20 dnia 
każdego miesiąca w kwotach 24 zł za odpady zmieszane oraz 17 zł za odpady 
segregowane , a dla osób samotnych stawki są pomniejszone o 50 % . 
 Na terenie gminy Obryte obecnie 1030 gospodarstw domowych jest objęte tym 
systemem , z czego 640 gospodarstw oddaje odpady zmieszane, a 400 gospodarstw 
odpady segreguje . 
Jest założony punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych tzw. PSZOK na 
terenie byłego SKR w Obrytem gdzie można przywozić odpady segregowane i 
wielkogabarytowe oraz odpady niebezpieczne takie jak farby, tusze, baterie, 
akumulatory, zużyte opony i zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny 
Według sprawozdań w 2013 roku ogółem z terenu gminy Obryte zostało odebranych  
320 ton odpadów zmieszanych  i 74 tony odpadów segregowanych . 
Dla posesji gdzie nie są na stałe zameldowani mieszkańcy tzn. sklepy. szkoły, 
cmentarze. domki letniskowe, firmy, zakłady obowiązuje nadal stary system odbioru 
odpadów tj. na podstawie umowy cywilnej zawartej z firmą prowadząca odbiór 
odpadów. 
P.Postek – kiedy można przywozić śmieci do tego punktu. 
P.Dyga T. – w każdy dzień w godzinach pracy Urzędu . 
P.Linka – sołtys wsi Zambski Kościelne– informację w tej sprawie dla mieszkańców 
byśmy prosili, żeby ich powiadomić o tym. 
P.Dyga  T. – sporządzimy taką informację. 
P.Karczewska – z działkowiczami odnośnie śmieci trzeba coś ustalić. 
P.Dyga T. – było spotkanie, chcieli do nas się podłączyć, ale nie jest to możliwe. W 
chwili obecnej działkowicze mogą u Pani Burawskiej w Zambskach  kupić worki na  
śmieci. 
Jeżeli chodzi o gospodarkę ściekową - na 24 miejscowości  w gminie Obryte  tylko 5 
ma kanalizację sanitarną,  zaś   w   19 wsiach ścieki są gromadzone w szambach  
przydomowych. 
Aktualnie  tylko jedna firma  ma decyzję Wójta zezwalająca na odbiór ścieków od 
mieszkańców gminy Obryte.  . Jest to firma RENMARK    Marek Dąbrowski z 
Pułtuska , która  świadczy  usługi wywozu ścieków (według sprawozdania  w 2013r. 
firma ta  odebrała 440m3 ścieków-głównie od  szkół oraz od letników) .   Większość 
gospodarstw używa  beczkowozów  od rolników do wywozu ścieków. Na 
oczyszczalni w Psarach jest punkt zlewny gdzie można przywieźć ścieki 
beczkowozem w ilości do 12 m3 na dobę , ale w minionym roku bardzo mało osób z 
tego punktu korzystało. 
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W  5 wsiach Gminy Obryte funkcjonuje kanalizacja sanitarna tj, Obryte, Psary, 
Gródek Rządowy i Nowy oraz Sadykierz co stanowi  52 % wszystkich mieszkańców 
( 4941 osób-cała gmina  a w tych 5 wsiach jest 2.573 osoby) 
W 2013 roku oczyszczalnie gminne przyjęły   w Psarach – 9 tys.(8760 )m3 ścieków(a 
wody było pobrane 16.700m3) , a w Gródku 12tys.( 12.899) m3 (a wody było pobrane 
22.700m3). Oczyszczalnia DPS Obryte przyjęła 87 tys.( 86.771) m3 ścieków( a wody 
pobrano 54 tys. m 3). 
W 2012 roku było przyjęte  84 tys.m3 ścieków, a wody pobrało całe Obryte 52 tys.m3. 
 Tak naprawdę niewiele się zmieniło i jest nadal bardzo dużo wód opadowych 
W grudniu 2012 roku wykonano uszczelnienie 8 sztuk studzienek sanitarnych na 
sieci  kanalizacyjnej w Obrytem( w najniżej położonych miejscach tj. od cmentarza do 
kościoła)  w celu zmniejszenia napływu wód opadowych i gruntowych do 
oczyszczalni(za kwotę 32tys. zł) 
Aby uszczelnić całość kanalizacji w Obrytem  w najniżej położonych miejscach 
należy jeszcze uszczelnić  17 studzienek( na odcinku od kościoła do pawilonu). 
We wsi Sadykierz na 53 wykonane przyłącza kanalizacyjne do tej pory podłączyło 
się 26 osób tj połowa a, druga połowa jakoś nie może się przekonać do korzystania z 
kanalizacji i opłat( pracownicy Urzędu co  3 m-ce  spisują wodę i przekonują 
mieszkańców Sadykrza do korzystania z kanalizacji). 
 Jest  wykonana dokumentacja techniczna wraz z pozwoleniem na budowę na 
oczyszczalnię ścieków w Zambskach Starych , do której w przyszłości planuje się 
dostarczyć ścieki ze wsi Zambski Kościelne i Zambski Stare , a w następnym etapie 
Kalinowo i Gostkowo. Przy tej oczyszczalni zaplanowany jest punkt zlewny 
przywożonych ścieków , który będzie w stanie przyjąć 50 m3 ścieków dziennie. 
Obecnie są wykonywane projekty sieci kanalizacyjnej w miejscowości Zambski 
Kościelne i Zambski Stare (za kwotę  brutto 57.810 zł.). 
 
Uwag  ani pytań nie zgłoszono. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte 
na 2014 r.  
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – wszystkie zmiany w budżecie były omawiane szczegółowo na 
komisjach Rady Gminy .Przedstawię tylko te najważniejsze zmiany .Po stronie 
dochodów wprowadzono dotację celową , którą otrzymaliśmy na wyposażenie szkół 
w podręczniki , materiały edukacyjne i ćwiczeniowe – 24.208 zł, zmniejszono 
dochody o planowane wpływy ze sprzedaży mienia komunalnego o kwotę 
728.867,00 zł. 
Po stronie wydatków zwiększono plan wydatków na żwirowanie i bieżące remonty 
dróg gminnych o kwotę 30.000 zł. W zakresie wydatków majątkowych zwiększono 
plan wydatków w związku z wprowadzeniem do realizacji nowych zadań 
inwestycyjnych tj. remont świetlicy wiejskiej w Ciółkowie Rządowym – planowany 
koszt całkowity zadania to 100.000 zł przy dofinansowaniu z zewnątrz 60.246 zł. 
Ponadto wprowadzono remont oświetlenia ulicznego w miejscowości Ciółkowo 
Małe – planowany koszt zadania 8.000 zł oraz w miejscowości Zambski Kościelne – 
planowany koszt 8.000 zł. Zwiększono również plan wydatków w związku z 
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poszerzeniem zakresu rzeczowego planowanych inwestycji tj. remont budynku 
świetlicy wiejskiej w Gródku Rządowym – 10.000 zł oraz budowa chodnika z kostki 
brukowej przy drodze gminnej w Zambskach Kościelnych – 25.000 zł. 
 
P.Przew.RG- proszę o stanowiska komisji w sprawie  omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest jednogłośnie za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw nie było, 1 radny wstrzymał 
się od głosu. 
 

Uchwała Nr XLI/253/2014  w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte 
na 2014 r. została podjęta. 
 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczą roku 2014 i są 
konsekwencją zmian wprowadzonych do uchwały budżetowej, także jest ona 
odzwierciedleniem zmian ,które przedstawiałam przy zmianie uchwały budżetowej. 
P.Przew.RG- proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jednogłośnie jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw nie było, 2 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 

Uchwała Nr XLI/254/2014  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte została podjęta. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
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P.Skarbnik – gmina planuje wyemitować obligacje komunalne w kwocie 500.000 zł z 
przeznaczeniem na pokrycie planowanego deficytu budżetu na realizację zadań 
inwestycyjnych. Po trzecim kwartale czeka nas kolejna transza zapłaty za budowę 
Sali gimnastycznej , dlatego też musimy zabezpieczyć środki na zapłatę za 
wykonane roboty budowlane. Uwzględniamy tu również dofinansowanie w kwocie 
300.000 zł z Ministerstwa Sportu. Emisja obligacji nastąpi do  15.10.2014 r. w czterech 
seriach. Wydatki związane z wykupem obligacji i wypłatą oprocentowania zostaną 
pokryte z dochodów  gminy z tytułu podatku od nieruchomości.  
P.Przew.RG – proszę Przewodniczących komisji o przedstawienie  stanowisk             
w sprawie projektu  omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych 
jednogłośnie jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem omawianej uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza i Planowania Przestrzennego jest za 
podjęciem uchwały. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem przedstawionej uchwały głosowało 11 radnych, 2 radnych było 
przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XLI/255/2014 w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu została podjęta. 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie określenia wysokości opłat  za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu 
prowadzonym przez gminę Obryte oraz warunków zwolnienia z tych opłat. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Sekretarz – taki stan istnieje od 2013 roku, przepisy ustawy o systemie oświaty 
zobowiązują Radę Gminy do podjęcia uchwały w tej sprawie. Przedszkole jest 
bezpłatne w godz. 8.00-13.00, za następne godziny jest odpłatność 1 zł za godzinę 
zegarową, dla następnych dzieci z rodziny jest ulga 25%. Opłata nie obejmuje 
kosztów ubezpieczenia, kosztów wyżywienia oraz kosztów zajęć dodatkowych. 
P.Przew.RG- proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały, 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem omawianej uchwały. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100% obecnych). 
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Uchwała Nr XLI/256/2014 w sprawie w sprawie określenia wysokości opłat  za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu 
prowadzonym przez gminę Obryte oraz warunków zwolnienia z tych opłat została 
podjęta. 
 
Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości Zambski 
Kościelne na lata 2010-2017 zatwierdzonego uchwałą Rady Gminy Obryte Nr 
XXXIX/250/2014 z dnia 17 czerwca 2014 r. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – uchwała w tej sprawie była podjęta 17 czerwca i został złożony wniosek do 
Warszawy, trzeba jednak rozszerzyć jeszcze opis cmentarza. Odbyło się zebranie 
wiejskie w Zambskach, które zatwierdziło te zmiany w planie odnowy miejscowości. 
Gmina nie dokłada do tego remontu żadnych środków finansowych. Musi być 
uchwała Rady Gminy zatwierdzająca te zmiany, dlatego proszę o podjęcie tej 
uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XLI/257/2014 w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości Zambski 
Kościelne na lata 2010-2017 zatwierdzonego uchwałą Rady Gminy Obryte Nr 
XXXIX/250/2014 z dnia 17 czerwca 2014 r. została podjęta. 
 
Ad.15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – odnośnie zapytania P.Łacha – droga na Mokrus była naprawiana 
kilkakrotnie, było przywiezione 6 samochodów gruzu i piasek. Tam został tylko dół 
przy wysypisku. Nie ma takiej wioski w naszej gminie, żeby nie było coś robione w 
tej kadencji, na pewno nie po równo, ale coś było robione. Tak się starałem, żeby w 
każdej wiosce było coś robione. Drogi żwirowe mają to do siebie, że jak jest sucho, to 
są dobre a jak jest mokro – są niedobre. Będziemy jeszcze równać i poprawiać. 
Odnośnie zapytania P. Łojka – ubytki w asfalcie na drodze Cygany-Gródek , w lipcu 
była naprawiana, znowu trzeba zakupić asfaltu i naprawić jeszcze przed zimą. 
Odnośnie zapytania P.Chmiela – chodnik już robili, ale ten chodnik wymaga 
gruntowej naprawy, jeszcze raz zadzwonię do Zarządu Dróg Powiatowych w tej 
sprawie. 
Odnośnie zapytania P.Kruszewskiej – o oświetleniu ulicznym mówiłem, dzisiaj 
został zawieziony tłuczeń, ten mostek wymaga gruntownego remontu. Na 
nieruchomość w Ciółkowie jest chętny za kwotę 120.000 zł, prawdopodobnie we 
wrześniu dojdzie do podpisania aktu notarialnego. Mam nadzieję, że ta osoba nie 
zrezygnuje z zakupu tej nieruchomości. 
 
Ad.16. Wolne wnioski i informacje. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
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P.Postek – studzienki deszczowe w Obrytem wymagają przeczyszczenia, proszę się 
zająć tą sprawą, bo przy większych deszczach woda ścieżką spływa na moją posesję. 
P.Wójt – od DPS-u trzeba zacząć to czyszczenie, może przy pomocy straży uda nam 
się coś poprawić. 
P.Pudlis-sołtys wsi Sadykierz – co z rowami w Sadykrzu, przepusty pozawalane, 
droga się obrywa. Druga sprawa - na drodze od Sadykrza do Gródka trzeba usunąć 
karpy z pobocza, jest niebezpiecznie. Sama się o tym przekonałam, bo miałam tam 
wypadek. 
P.Wójt – poprosiłem fachowca w tej dziedzinie , który proponuje żeby wyłożyć 
faszyną lub płytami jumbo. Na zebraniu wiejskim dot. funduszu sołeckiego 
podejmiemy ten temat i wy zdecydujecie na co te środki przeznaczyć. Karpy i krzaki 
przycinamy, ale bardzo szybko odrastają. 
P.Linka – sołtys wsi Zambski Kościelne- czy rowy w Zambskach będą kopane. 
P.Wójt – prawdopodobnie jutro będzie naprawiona koparko-ładowarka, więc 
będziemy kopać, dopóki nie zamarznie. 
P.Smyk – chciałem złożyć serdeczne podziękowanie od rodziców i dziadków za 
działalność biblioteki, Jest bardzo duże zaangażowanie w pracy biblioteki,  bo od 
godz. 11.00 do 16.00 w czasie wakacji były prowadzone zajęcia dla dzieci, opieka 
była dobra i fachowa. Dzieci wręcz czekały na te spotkania. 
P.Wójt – miło mi słyszeć takie słowa. Ożywiła się działalność biblioteki. Odbywają 
się spotkania, konkursy w bibliotece. Ponadto na terenie gminy było uruchomionych 
kilka świetlic dla dzieci. 
P.Wiśniewski – prosiłbym o te znaki informacyjne miejscowości na Ciółkowo Nowe, 
Zambski Stare oraz o pomalowanie przystanku w Ciółkowie. Ponadto prosiłbym 
dwie przyczepy żwiru na drogę. 
P.Lesiński – sołtys wsi Tocznabiel - w Tocznabieli nie ma żadnych działań ze strony 
Wójta. 
P.Wójt – nieprawda, bo bardzo dużo zrobiliśmy w Tocznabieli, tylko się nie pamięta. 
Kto zrobił projekt na drogę, kto wyciął wszystkie karpy, kto przywiózł żwiru na 
drogę, o tym się nie pamięta. 
P.Lesiński – drogą nie można przejechać. Nie jest dobrze. 
P.Przew.RG – projekt na drogę asfaltową jest w trakcie realizacji i pójdą tam duże 
pieniądze. 
P.Król – w imieniu mieszkańców wsi Gródek Rządowy i strażaków dziękuję za 
remont świetlicy w Gródku  Panu Wójtowi, Przewodniczącemu Rady Gminy i 
radnym , ale nie wszystkim, bo radny Łach najpierw chciał remontu świetlicy a 
później był przeciwny temu remontowi, poddał się. 
P.Postek – rozdałem państwo takie informacje o płatnościach bezpośrednich dla 
rolników( informacja stanowi załącznik do protokołu), do 1 ha będzie dopłata w 
wysokości 287 EURO (tj. ok. 1.148 zł). Chciałem poinformować, że w dniu 17 
września odbędzie się szkolenie z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
Oddział w Golądkowie. Chętnych rolników bardzo zapraszam. 
P.Łach – o remont remizy upominałem się od dawna. Tyle co ja zrobiłem dla Gródka, 
ty panie radny Król przez kilka kadencji nie zrobisz. 
P.Król – nie zagłosował Pan za remontem remizy. Wstrzymał się Pan od głosu. 
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P.Łach – nie byłem przeciwny, tylko wstrzymałem się od głosu, bo były też inne 
sprawy głosowane. 
P.Król – za innymi inwestycjami Pan głosował a za remizą w Gródku wstrzymał się 
Pan od głosu. 
 
Ad.17. Zakończenie obrad. 
 

Godz. 11.20 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XLI Sesji 
Rady Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
         

Przewodniczący Rady Gminy 
 
                          /Krzysztof Oleksa/ 


